
JAARVERSLAG BESTUUR EN WERKGROEPEN 2024 
 

Bestuur 
Opsteller Andries Visser 

Het bestuur bestond in 2024 uit: Ali Stokker, Alianne Bouma, Arend Smeenge, Henk Hollander, 
Thale Lesschen (penningmeester) en Andries Visser (secretaris). Ondanks verkenningen is er nog 
geen voorzitter gevonden. Daarom zijn de normale taken verdeeld (als leidinggeven aan 
vergaderingen, lezingen) onder de andere bestuursleden. Het bestuur (i.c. Alianne Bouma) 
beheert ook de Website. In 2025 en verder blijft zij dat doen maar dan niet vanuit een 
bestuursfunctie. 

We zoeken dus nog steeds een voorzitter, geworteld in de streek, boegbeeld en iemand met een 
goed netwerk. Het krijgen en behouden van vrijwilligers voor min of meer vaste taken is over het 
algemeen een hele opgave en dan hebben we bij ons Gezelschap nog niet eens te klagen, maar 
de werkgroepen lopen qua bezetting wel terug. Nieuwe vrijwilligers zijn dus zeer welkom! Ook met 
kennis van digitale media. Het ledenaantal en aantal sponsoren neemt iets af. Ook de gemeente 
heeft haar lidmaatschap (van alle historische verenigingen) opgezegd vanwege bezuinigingen.  

Het bestuur heeft in 2024 acht keer formeel vergaderd waarvan eenmaal samen met de 
werkgroep Bewoningsgeschiedenis en eenmaal in aanwezigheid van een delegatie van alle 
werkgroepen. Via mail en Whatsapp is tussentijds veel onderling afgestemd. Er zijn vier 
Nieuwsbrieven voor leden gemaakt. Bestuursleden hebben ook deelgenomen aan het 
gebruikersoverleg MFC Boerhoorn en aan overleg met andere historische verenigingen in de 
gemeente en met de gemeente. Daar worden ondermeer ervaringen uitgewisseld. Ook is de 
gemeente gevraagd om expositiemateriaal aan te schaffen voor gezamenlijk gebruik door de 
verenigingen. Namens de RHG zit Ali Stokker in de Stichting Rossing Koops, die in financiële zin 
bijdraagt aan kerk- en burgerinitiatieven in de oude gemeente. 

Omdat het RHG een ANBI-status heeft is de vereniging verplicht een beleidsplan te hebben en 
jaarstukken te publiceren. Deze zijn aangepast. Het is op de site geplaatst.  

In 2024 hebben we een drukbezochte nieuwjaarsbijeenkomst voor de vrijwilligers georganiseerd 
met een sjoelevenement, gewonnen door (wie anders dan) Emmie Suichies. Diverse 
versnaperingen als Joskoeken, Knieperies , Spekkedikken en Boerenjongens werden door Henk 
Hollander en Liesbeth Mooij verzorgd.  

Na de ALV in februari gaf ons gewaardeerde lid Bernhard Hanskamp een inleiding over de 
ruimtelijke ontwikkeling in Drenthe en specifiek in en om Rolde. Samen met de CVR 
organiseerden we een najaarslezing over (scabreuze) schilderkunst in de Gouden Eeuw.  

Op 4 mei is meegewerkt aan de herdenking, het RHG gaf ondersteuning aan de organisatie en aan 
Jeroen Hummel die als veteraan een indringend persoonlijk verhaal vertelde over zijn ervaringen 
van toen en nu. Een verhaal dat al in de voorbereidingen indruk op ons maakte en op 4 mei ook bij 
de vele aanwezigen bij het Monument. Ook burgemeester Hiemstra sprak. Noemde de namen op 
het Monument en memoreerde de opkomst van het kwaad met een oproep niet weg te kijken. 



Twee leerlingen van de Jan Thiesschool (Chris Smid en Sofie Doornbos) lazen een eigen gedicht 
voor. Er is ook een bestaande PowerPoint aangepast en aangevuld met het thema 2024 
(veteranen). Die draaide in de kerk. Een delegatie van het bestuur legde een bloemstuk bij het 
Monument. 

Op 8 juni zijn 28 leden en introducees op excursie naar Bourtange geweest. Vanaf de molen aan 
de Brink werd de heenreis ingezet en een klein uur later kwamen we aan in de Vesting. Direct werd 
de gang gemaakt naar het plaatselijke restaurant voor een lunch. Daarna kon iedereen zich 
vertreden in het schilderachtige decor. Een film over de historie werd vertoond en een heraut 
leidde ons rond langs de diverse hoogtepunten in de Vesting.  

Tijdens de Roldermarkt hebben Ali Stokker en Wilfred Eleveld een Rolder Ommetje samengesteld 
en zijn met groepen op pad gegaan, inclusief een prijsvraag. Andere vrijwilligers bemensten een 
stand op de markt.  

Henk Leiting heeft ons enkele prachtige zeefdrukken geschonken. De vier zeefdrukken laten oude 
spoorgedeelten zien van het vroegere rangeeremplacement in de omgeving van Rolde. We 
hebben daarvoor nieuwe lijsten aangeschaft. Helaas hebben we nog geen akkoord de 
zeefdrukken professioneel op te hangen in het MFC.  

We deden ook weer mee aan de Rabo clubactie met een opbrengst van ruim 1000 euro. Uit het 
saldo van het opgeheven Shanty koor kregen we 700 euro. Als tegenprestatie borgen we de 
wettelijke bewaring van hun jaarstukken. Ook van de Stichting Rossing Koops ontvingen weer een 
ruime bijdrage van 1.000 euro. Ook van onze sponsoren kregen we inkomsten. Helaas nemen die 
af. 

Einde 2024 hebben we ‘(bijna) alle Kloetschuppen van vóór 2023 digitaal leesbaar gemaakt via de 
Website. Ook met hulp van de redactie.  

Tevens is er een werkgroep opgestart ter voorbereiding van de activiteiten rond ons 55-jarig 
jubileum. En hebben we het initiatief genomen om te komen tot afstemming tussen de diverse 
organisaties met activiteiten rond 80 jaar bevrijding.  

  



                                                                                              Opvoering in Balloërkuil Bij Klimmender Zonne in 1895 

Redactie Kloetschup 
Opsteller Geert Kamphuis 

De redactie, bestaande uit Hilly Lubbers, Janny Bruins, Andries Visser en Geert Kamphuis, 
kwamen zoals gewoonlijk weer vier keer bijeen om een nieuw nummer samen te stellen.  
De 100 tekstpagina’s + 4 pagina’s achterkant van de vier Kloetschup-afleveringen in 2024 werden 
gevuld met: 
 

− Vier intro’s van Andries Visser 
− Twee interviews van Lukas Koops: Pieter 

Huizer en Bernhard Hanskamp. 
− 2 afleveringen van Henk Luning: over de 

geschiedenis van Het Ruige veld in de 2de 
Wereldoorlog. 

− 2 artikelen van Peter Visser over de adelaar 
van de Jacobus kerk. 

− Een artikel van Feije Takens over de Veldweg  
− De eerste 2 artikelen uit een reeks van 3 van 

Janny Bruins en Jacco Fluks over Horeca 
Hofsteenge. 

− Werkgroep Veldnamen: 3 kleurenkaarten met 
veldnamen rondom Rolde. 

− Het eerste deel van een oud artikel over 
veldnamen van Edelman-Vlam.  

− Artikel van Albert Smegen over Lochtenborg-
Luchtenborg-Luchteberg. 

− De werkgroep Bewoningsgeschiedenis 
leverde 4 artikelen.  

 
Verder de vaste rubrieken Kiek Oet en Oud en Nieuw (door Emmie Suichies) 
 
De afleveringen zijn waar mogelijk voorzien van kleurenfoto’s. De voorraad op de plank hebben 
we het afgelopen jaar kunnen aanvullen met nieuwe bijdragen, ondermeer van leden. Waarvoor 
dank. Om toch voldoende kopij te houden (en dat is echt nodig!) doen we weer een oproep aan 
(nieuwe) auteurs voor het insturen van nieuwe artikelen.  
 

Bezorging Kloetschup 
Het driemaandelijks regelen en gereed maken van bezorging van de Kloetschup werd goed 
verzorgd door Hennie Hoven.  De werkzaamheden bestaan uit het voorzien van een adressticker 
op ca. 600 enveloppen (de stickers worden gemaakt door Henk Bos) en de enveloppen sorteren 
voor de 24 bezorgroutes. Na ontvangst van de Kloetschup-oplage van drukker Kerkhove worden 
deze ingestoken in de enveloppen en per route worden deze in een plastic tas gedaan voor vervoer 



door Thale Lesschen naar de verschillende routebezorgers.  Alle werkzaamheden nemen per 
oplage ca. 7 – 8 uren in beslag.  

Werkgroep Bewoningsgeschiedenis 
Opsteller Ton Pots 

In 2024 zijn er geen wijzigingen in de samenstelling van de werkgroep bewoningsgeschiedenis 
geweest. De werkgroep, die in 2017 is gestart met het onderzoek naar de bewoningsgeschiedenis 
van het oude gedeelte van Rolde nadert zijn ontknoping. In 2024 is de inventarisatie en het 
onderzoek in de diverse archieven, internet, huisbezoeken en overige informatiebronnen zo goed 
als afgerond. Van ca. 500 woningen is de bewoners geschiedenis bekend, het betreft de huidige 
woningen maar ook woningen die reeds jaren terug zijn afgebroken. In de tweede helft van het jaar 
is de werkgroep vooral bezig met het controleren en updaten van de ingewonnen data. Nog steeds 
slaagt de werkgroep er in om soms moeilijk te achterhalen data op enerlei wijze toch te 
achterhalen. Soms komen er bij het nader inzoomen verassende zaken aan het licht.   

In 2024 zijn van 4 woningen de bewoningsgeschiedenis in de Kloetschup gepresenteerd. In het 
najaar van 2024 is er met het bestuur RHG gesproken over de presentatie van de 
bewoningsgeschiedenis aan een breder publiek (zoals een boek) en op welke wijze de 
bewoningsgegevens ook digitaal kunnen worden gepresenteerd en geactualiseerd, Vooralsnog 
zijn hierover nog geen bindende afspraken gemaakt. Mogelijke ideeën zijn aan de orde geweest, 
maar veel zal afhangen welke persoonsgegevens in het kader van de AVG, de algemene 
verordening gegevensbescherming, geoorloofd is om te presenteren.   

In het nieuwe jaar zal dit nader worden onderzocht en verkend.    

 
                                                      Verhaal over ‘Hotel Wageningen’, gepubliceerd in december 2024 (Kloetschup)  



 

 

Werkgroep Archief, bibliotheek en collectie en team veldnamen 
Opsteller Klaas Willems  

Het aantal archiefstukken in Excel vordert, in zoverre, dat alle recente 
stukken nu direct door de vrijwilligers gearchiveerd worden. De oudere 
archiefstukken moeten nog  beoordeeld, ingeschreven en gearchiveerd 
moeten worden wat toch nog veel tijd vergt, mede ook door het feit dat 
een vrijwilliger teruggetreden is. 

De Collectie inventaris is dit jaar verder aangevuld. We hopen dit jaar met het fotograferen van 
deze corporele documenten te beginnen. Vorig jaar hebben we geen tijd kunnen vinden voor deze 
exercitie. De familie inventarissen zijn gepland voor 2025. 
 
De bibliotheek collectie zal slechts enkele keren per jaar aangevuld worden omdat hier een 
vrijwilliger is teruggetreden. Het veldnamen team heeft inmiddels alle veldnamen verwerkt en 
gepubliceerd. Digitale ontsluiting is een mogelijk vervolg.  
Inmiddels werkt ons  gehele team nog slechts met 4 vrijwilligers. Aanvullend is gewenst. 
 

Werkgroep Beeld 
Opsteller Emmie Suichies 

De werkgroep bestaat momenteel uit de leden Lammert Suichies, Emmie Suichies, Jans Jansen, 
Feije Takens en de fotografen Diny Scholten, Henk Meijeringh, Jan Schutrup, Anneke Hollander, 
Bert Geerts en bestuurslid Henk Hollander. Helaas is Klaas Hoven ons ontvallen en was Lammert 
Suichies door ziekte lang niet beschikbaar. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



De werkgroep is iedere maandagmiddag in het kantoor van het RHG. bezig met het verzamelen, 
verwerken en scannen van binnen gekomen foto's en/of dia's. Regelmatig komen er bezoekers 
met vragen en/of verzoeken en deze worden zo goed mogelijk beantwoord. 

Er is ook dit jaar weer veel tijd besteed aan het verwerken en beschrijven van foto's in de 
Beeldbank (een product van ZCBS). Inmiddels staan er 14.000 foto’s in.  Voor deze stevige klus 
krijgen we gelukkig extra hulp van Alianne Bouma, zij helpt ons met de digitale beeldbank. De 
werkgroepleden die werken aan de beschrijving van de foto's voor ZCBS nemen soms fotoboeken 
mee naar huis om ook daar de vele foto's te beschrijven. Van diverse belangstellenden komen 
ook vragen om foto’s uit de beeldbank te mogen gebruiken. De gemeente en RTV Drenthe 
bijvoorbeeld. Dat mag, met bronvermelding. 

Door de afwezigheid van Lammert was/is Emmie bereid de functie van trekker en contactpersoon 
tijdelijk weer op zich te nemen. 

 

Werkgroep Begraafplaatsen 
Opsteller Luuk Lesschen  

Naast de gebruikelijke werkzaamheden zoals 
het schoonmaken van oude grafmonumenten 
en de opschriften weer leesbaar maken, is de 
werkgroep ook bezig geweest met het 
herstellen van grafmonumenten. Dit wel met 
de beperkte middelen, welke de groep tot z’n 
beschikking heeft. Gelukkig stelt de gemeente 
Aa & Hunze ons ook middelen ter beschikking.  
Van een aantal graven zijn de loszittende 
tegeltjes weer vastgelijmd. Nabestaanden zijn 
ons hiervoor erg dankbaar.  

Het komt ook steeds vaker voor, dat nabestaanden ons benaderen of wij een grafmonument 
kunnen herstellen. Kleine reparaties kunnen wij doen, echter wij willen niet een concurrent 
worden van professionele herstellers van grafmonumenten. 

Op verzoek van de redactie van de Kloetschup is er een verhaal gemaakt over het graf (en de 
persoon) burgemeester Reinders. Deze wordt in 2025 gepubliceerd. We overwegen meer 
verhalen te maken. 

Komend voorjaar hopen wij als groep weer door te kunnen gaan met onze werkzaamheden.  

 

 

Het Jaarverslag van het bestuur, de redactie en werkgroepen is vastgesteld, met dank aan de 
diverse opstellers. 

. 
 


